
Consulate General of Bangladesh 

Dubai, United Arab Emirates. 

Requirement for applying for Passport against a Lost or Damaged Passport. 

Documents Required:  

 Duly-filled in Application Form for New Passport. 

   Submitting an application by the applicant requesting for a new passport against his/her lost passport. 

 Original Police Report and a photocopy of the same with Legally Translated by authorized legal translators. 

 Letter from the sponsor/company in English on the letter head with company stamp informing about the lost Passport and 

requesting for a new one. 

 Photocopy of the lost passport with the Visa page and Page No. 04, Permanent Address in Bangladesh photocopy should be 

neat and clean; (i) if the page No.04 is not available, the applicant has to submit his/her national/voter ID and with a 

photocopy; (ii) if the national/voter ID card is not available, the applicant has to submit the nationality certificate issued by 

the Union Parishad Chairman/Paurashava Chairman/City Corporation Mayor and the certificate should be attested by the 

Ministry of Foreign Affairs, Dhaka. 

 Newspapers’ publicity copy (English), photocopy is not accepted. 

 Owners/Sponsors Passport/ID copy, Trade License Copy. 

 Detailed personal information/print out form Naturalization & Residency Department (Immigration) of UAE. 

 4 copies of passport size & 2 copies of Stamp size photograph. 

 Along with above mentioned documents the applicant has to be present physically for an interview. 

 Any other documents as and when required by the authority. 
 

 دولة الإمارات العربية المتحدة –القنصلية العامة لجمهورية بنغلاديش بدبي 
 المستندات المطلوبة لاستخراج جواز سفر بدل فاقدالخطوات و

 

 .تعبئة الاستمارة الخاصة لاستخراج جواز سفر جديد 
  جواز سفر بدل فاقد.صاحب الجواز يقدم طلب إلى سعادة القنصل العام لإصدار 
  + (.إلى الإنجليزية الترجمة القانونيةشهادة فقدان جواز السفر من أقرب مركز الشرطة )الأصل + الصورة 
 في ورقة رسمية ومختومة بختم المنشأة ، تفيد بفقدان الجواز وطلب جواز جديد. رسالة من الكفيل باللغة الإنجليزية 
 الصفحة الرابعة التي تحتوي على عنوان صاحب الجواز في و في الدولة لصفحة التي عليها الإقامةا، شاملة صورة من جواز السفر المفقود

 شهادة الجنسية، مع صورة منها / أو لصاحب الجواز بطاقة الهوية الوطنيةبنغلاديش / وفي حالة عدم توافر الصفحة الرابعة يجب تقديم 
 ، مصدقة من وزارة خارجية بنغلاديش.ي يتبعها صاحب الجوازالقرية الت الصادرة من مكتب رئيس البلدية أو عمدة

  الأصل( ولاتقبل الصورة.إعلان عن فقدان الجواز في جريدة منشورة باللغة الإنجليزية( 
 ؛ وبطاقة المنشأة.صورة من جواز سفر الكفيل أو بطاقة الهوية 
  من أنظمة الجنسية والإقامة بالدولة.أو الإقامة تفاصيل التأشيرة 
  ( صورة فوتوغرافية صغيرة.2( صور فوتوغرافية لصاحب الجواز )مقاس صورة الجواز( و ) 4)عدد 

 .حضور صاحب الجواز في مكتب القنصل ومعه المستندات المذكورة أعلاه لإجراء مقابلة شخصية 
 .أي مستند آخر إذا لزم الأمر لتقديمه إلى القنصلية 

বাাংলাদেশ কনস্যুদলট জেনাদেল 

দুবাই, সাংযুক্ত আেব আমিোত 

হাোদনা পাসদপাদট েে মবপেীদত নতুন পাসদপাদট েে েন্য প্রদয়ােনীয় কাগেপত্র 

 নতুন পাসদপাট েে েন্য মনর্ োমেত পূেণকৃত ফেি।  

 হাোদনা পাসদপাদট েে মবপেীদত নতুন পাসদপাট ে প্রোদনে েন্য কর্তেপক্ষ বোবে আদবেনপত্র; 

 ইাংদেেীদত অনুবােকৃত পুমলশ প্রমতদবেদনে মূলকমপ ও ফদটাকমপ;  

 হাোদনা পাসদপাদট েে মবষয় অবমহতকেণ ও অনুদোর্ োমনদয় জলটােদহড প্যাদড স্পন্সে কর্তেক প্রেত্ত ইাংদেেীদত মিঠি; 

 স্থায়ী ঠিকানা (পৃঃ৪) ও মিসাে পাতাসহ হাোদনা পাসদপাদট েে ফদটাকমপ। ঠিকানাে পাতা না থাকদল োতীয় পমেিয়পত্র/জিাটাে আইমড 

কাড ে ফদটাকমপসহ অথবা, ইউমনয়ন পমেষে জিয়ােম্যান/জপৌেসিা জিয়ােম্যান/মসটি কদপ োদেশন জিয়ে কর্তেক ইস্যুকৃত োতীয়তাে সনেপত্র 

যা পেোষ্ট্র িন্ত্রণালয়, ঢাকা কর্তেক সতুাময়ত; 

 ইাংদেেী পমত্রকায় প্রকামশত হাোদনা মবজ্ঞমি, পমত্রকাে অমেমেনাল মবজ্ঞাপন (ফদটাকমপ গ্রহণদযাগ্য নয়), সপন্সদেে পাসদপাট ে/আইমড 

কাদড েে ফদটাকমপ/জকাম্পানী/অমফস কর্তেপদক্ষে জেয়া পতাকা/আইমড কাড ে; 

 ৪ কমপ পাসদপাট ে সাইে ছমব এবাং ২ কমপ স্ট্ুাম্প সাইে ছমব; 

 ব্যমক্তগত মবস্তামেত তথ্যামে/ইউএই ইমিদগ্রশন শাখা জথদক সাংগৃহীত মপ্রন্ট আউট; 

 উপদোমিমখত ডকুদিন্টসহ আদবেনকােীদক স্ব-শেীদে জিৌমখক পেীক্ষাে েন্য অবশ্যই কনস্যুদলদট উপমস্থত থাকদত হদব; 

 কর্তেপদক্ষে িামহো জিাতাদবক অন্য জয জকান ডকুদিন্ট।  


